
 

 

Referat 
fra 

Dansk Kegle Forbunds repræsentantskabsmøde 
søndag den 3. juni 2012 

Nyborg Borger & Håndværkerforeningens Hus, Nyborg 
************************************************************* 

 
Tilstede: 
Forretningsudvalget: Allan Stender, Bent Johansen, Finn Hyldmar 
Elite- og Sportsudvalgsformand Sektion Bohle: Henning Vang Nielsen 
Ungdomsudvalget: Johnny Mandau 
Seniorudvalget: Ejler Jespersen 
Lovudvalget: Jette Møller 
Amatør- og Ordensudvalget: Jesper Møller 
Kursusudvalget: Jan Iversen 
Københavns Kegle Union: Georg Nielsen, Per Christensen, Vibeke Søskov, Helene Jensen. 
Sjællands Kegle Union: Mogens Christensen, Allan Mortensen,Heidi Poulsen, John Andersen. 
Fyns Kegle Union: Jimmy Eriksen, Erik Jensen, Morten Ottosen. Asoth Veerasingham 
Jysk Kegle Union: Susan Møller, Margit Kolfach, Robert Larsen. 
Gæster: Svend Jørgensen, Marita Geinitz 
 
Allan bød velkommen til rep. mødet, derefter gik han videre til punkt 1. 
 
 
ADD 1: Valg af dirigent 
 
Finn Hyldmar blev foreslået, og valgt, og han konstaterede at mødet var lovligt indkaldt. 
__________________________________________________________________________ 
 
ADD 2: Mandaternes prøvelse 
 
Der er i alt 22 som har stemmeret. 
__________________________________________________________________________ 
 
ADD 3: Forhandlingsprotokol 
 
Ingen bemærkninger. 
__________________________________________________________________________ 
 
ADD 4,1: Forretningsudvalgets Beretning 
 
Se hans beretning på bilag 1 
 
Allan Stender: Han var glad for at se mange nye ansigter. Han fortalte at han gerne ville 
trække sig som formand, og han kan kun støtte det forslag der er til ny formand. 
Han var også glad for at der er nytænkninger på vej med en skoleturnering. 
 
 



 

 

Beretningen blev godkendt med 22 for 
__________________________________________________________________________ 

 
 

ADD 4,2: Elite- og Sportsudvalgets beretning 
 
Se beretningen på bilag 2. 
 
Henning Vang Nielsen: Han fortalte at der manglede en ny til eliteudvalget og det bliver 
Jørgen Nissen, OK, så skal Helene hjælpe Henning med de unge piger. 
 
Han kom med et forslag om at det beløb som DKeF giver til overnatning i 1. Division bliver 
forhøjet til kr. 1.000,00. 
 

Alle gik ind for at beløbet skal hæves til kr. 1.000,00 
 
 
Henning Vang Nielsen: Der blev uddelt et forslag rundt vedr. en ny turneringsform, og 
fremover vil sportsudvalget gerne have en 1. division og 2. division som er landsdækkende 
og så en 3. division øst og vest, og der kan spilles med mix hold i alle rækker. Fremover vil 
de 3 bedste hold i 1. division damer og de bedste 7 hold i 1. division herrer blive lagt 
sammen til ny 1. division. 2 division kommer så til at bestå af de sidste hold i 1. division 
herrer og de næste 3 hold i 1. division damer samt de 2 bedste hold i de to 2. divisioner. De 
to nederste hold i 1. division damer bliver så nedrykket til 3. division enten øst eller vest. 2. 
division herrer bliver så overført til 3. division øst eller vest. 
Inddelingen bliver først klaret efter op- og nedrykningen er foretaget efter sæsonen 2012-
2013. 
 
Jeg håber i tager godt imod dette forslag og udbreder det i unionerne. 
 
Alle tog godt imod dette forslag og ville bringe det videre til alle klubber. 
 
 

Beretningen blev godkendt med 22 for 
__________________________________________________________________________ 

 
 

ADD 4,3: Sportsudvalget sektion Classic 
 
Se beretningen på bilag 3. 
 
Uffe Espensen: Han fortalte at han havde talt med Ejler om tomme lokaler. Han fortalte at 
bohle banerne i Kolding evt. skulle nedlægges, og kunne de ikke bruges til classic baner. 
 
Han ville godt have at forsamlingen fortalte om der var nogle tomme lokaler i JKU eller FKU, 
så ville han godt have det at vide så han kunne bearbejde lidt så vi kunne få nogle flere 
classic baner. 



 

 

 
Vi venter på at de 2 baner som er i uorden i Nørrebrohallen bliver lavet, og så er det svært at 
lave en turnering for classic. 
 
Allan Stender: syntes det var en god ide som Uffe og Ejler arbejdede med, og han ville godt 
hjælpe hvis den kan bruges. 
 
Henning Vang Nielsen: fortalte at man skal passe på med Kolding, da de ikke holder 
banerne.  
 
Ejler Jespersen: Det er ikke uden omkostninger at holde baner, og når der ikke er nogle 
spillere, så kan han godt forstå at de ikke vil bruge penge på dette. Det kan da godt være at 
de ville vedligeholde banerne hvis der kom classic baner. 
 
Georg Nielsen: fortalte at han har talt med Nørrebrohallen, og der er ikke nogen løsning på 
problemet endnu. 
 
Morten Ottosen: mener ikke at der er grundlag for classic baner på Fyn. 
 
 

Beretningen blev godkendt med 22 for 
__________________________________________________________________________ 

 
 
ADD 4,4: Ungdomsudvalget 
 
Se beretningen på bilag 4. 
 
Johnny Mandau: havde ikke mere til den skriftlige beretning. 
 

Beretningen blev godkendt med 22 for 
__________________________________________________________________________ 
 
ADD 4,5: Kursusudvalget 
 
Se beretningen på bilag 5. 
 
Jan Iversen: Han mangler forslag om gode ideer til at få nye keglespillere. 
 
Vi har haft et kursus for HB og det er en ny udvikling, da vi aldrig havde haft sådant et. 
 
Henning Vang Nielsen: Hvis du mangler en til at hjælpe med et kursus i love og regler så 
ring til mig, så skal jeg nok hjælpe. 

 
Beretningen blev godkendt med 22 for 

__________________________________________________________________________ 



 

 

 
ADD 4,6: Seniorudvalget 
 
Se beretningen på bilag 6. 
 
Ejler Jespersen: Der er afholdt DM for senior både hold og individuelt, og jeg kunne ikke 
holde mig inde for budgettet for begge DMér, og har talt med Bent om en ekstra bevilling. 
 
Vi kan ikke opfylde med 10 damehold til DM for hold, da der ikke er så mange damespillere, 
og det ville også koste lidt ekstra både i baneleje og udgift til banket. 
 
I den kommende sæson vil der være omkring 100 hold der deltager i ældre kegler. 
 
Vi har haft til høring blandt spillerne om vi skulle nedsætte 1., 2. og 3. division til 10 hold, 
men at nedsætte det til 12 hold ville være passende. Mange kom med indvendinger om 
dette, da de mener at de kommer længere væk fra toppen. Der kommer ikke så mange 
spillere når man nedsætter holdantal, og det var klubberne og spillestederne ikke glade for. 
 
Mogens Christensen: takkede Ejler for et godt samarbejde, men har var fortørnet over at 
man blandede holdene til DM, når der er nok spillere i en klub til at stille et hold. 
 
Morten Ottosen: Vi har fra FKU´s side prøvet at få nogen i stand med ældre keglerne. Vi 
havde et møde og alt var godt, men efterfølgende sprang de i målet. I det store hele er det 
op til dig og Hans Erik Ranck at få noget op at køre, men det er godt at der deltage 2 hold fra 
Fyn i turneringen. 
 

Beretningen blev godkendt med 22 for 
__________________________________________________________________________ 

 
ADD 4,7: Amatør- og Ordens udvalget 
 
Se beretningen på bilag 7. 
 
Jesper Møller havde ikke noget til den skriftlige beretning. 
 

Beretningen blev godkendt med 22 for 
__________________________________________________________________________ 
 
ADD 4, 8: Lovudvalget 
 
Se beretningen på bilag 8. 
 
Jette Møller havde ikke yderligere kommentarer til den skriftlige beretning. 
 
Svend Jørgensen: kunne ikke forstå at der står at dommerformanden udvælges af FU, men 
i dommerreglerne står der at han vælges af Hovedbestyrelsen. 
 



 

 

Jette Møller: mener at det er en skrivefejl, og vil rette dette, da det i sin tid ikke er rettet 
begge steder. 
 

Beretningen blev godkendt med 22 for 
__________________________________________________________________________ 
 
ADD 4,9: Dommerformanden 
 
Se beretningen på bilag 9. 
 
Allan Stender: havde fået et afbud fra Peter. 
 
Der var en stor debat vedr. dommerne, og det blev besluttet at Henning Vang Nielsen 
skal finde hoved og hale på dette problem sammen med Peter. 
 
Morten Ottosen: fortalte at der skal stables et dommerkursus på benene inden 
europacuppen, da der går nogle emner rundt på Fyn. 
 

Beretningen blev godkendt med 18 for og 4 hverken for eller imod 
__________________________________________________________________________ 

 
ADD 4,10: Banekonsulent Vest 
 
Se beretningen på bilag 10. 
 
Svend Jørgensen: Mangler banekontrol sedler på anlæggene. 
 
Georg Nielsen: fortalte at sedlerne ligger i anlæggene i KKU. 
 
 

Beretningen blev godkendt med 22 for 
 

 Banekonsulent Vest 
 
Se beretning på bilag 10,1 
 
Ingen yderligere bemærkninger. 
 

Beretningen blev godkendt med 22 for 
__________________________________________________________________________ 
 
 
 
 
 Banekonsulent Øst 
 
Se beretningen på bilag 10,2 



 

 

 
Ingen yderligere bemærkninger. 
 

Beretningen blev godkendt med 22 for 
__________________________________________________________________________ 
 
ADD 5: Regnskab 
 
Bent Johansen: Siden sidste rep. møde har vi fået ny revisor, og Bent syntes at opstillingen 
på det nye regnskab er bedre. Den nye revisor er lidt billigere end den gamle og hurtigere. 
 
Per Christensen: side 37 stævneindtægter vil han gerne vide lidt om. 
 
Bent Johansen: Det er når der er gæster med til de forskellige stævner. 
 
Allan Mortensen: Hvad er det for en ny turnering som er kommet i classic side 39, note 4. 
 
Bent Johansen: Det er baneleje som vi betaler, og det gjorde vi ikke i 2010. 
 

Regnskabet blev godkendt med 22 for 
__________________________________________________________________________ 

 
ADD 6: Forslag 
 
Se bilag 11. 

Forslaget blev vedtaget med 22 for 

 
ADD 7: Budget og fastsættelse af kontingent: 
 
Ingen bemærkninger til budgettet, og licensgebyret er uændret 
 
 
ADD 8: Valg af forretningsudvalg: 
 
Formand Allan Stender har valgt at trække sig, og Marita Geinitz blev valgt som ny formand. 
__________________________________________________________________________ 
 
ADD 9: valg af faste udvalgsformænd: 
 
Eliteleder og sportsleder for sektion bohle Henning Wang Nielsen blev valgt. 
 
Ungdomsudvalgsformand Johnny Mandau blev genvalgt. 
 
Formand for Amatør- og Ordensudvalg Jesper Møller blev genvalgt.  
 



 

 

Intern revisor: Ny opslået valg, Svend Jørgensen, FKU blev valgt for 1 år. 
__________________________________________________________________________ 
 
ADD 10: valg af udvalgsmedlemmer: 
 
Udvalgsmedlemmerne for Ordens- og amatørudvalget skulle bekræftes da de er valgt på 
unionernes rep. møder. Udvalgsmedlemmerne var: 
 
Steen Jørgensen, KKU  Medlem    
Per Sørensen, SKU  Medlem    
Palle Mølby, FKU  Medlem    
Tonny Jensen, JKU  Medlem    
 
Lovudvalget: 
 
Per Sørensen  Medlem  blev genvalgt 
Johnny Holdt  Medlem  blev genvalgt  
__________________________________________________________________________ 
 
ADD 11: valg af suppleant til forretningsudvalget. 
 
Henning Vang Nielsen blev genvalgt som suppleant til forretningsudvalget. 
 
Suppleanter til amatør og ordens udvalget blev valgt på unionernes rep. møder. 
 
Suppleanterne var: 
 
Finn Hansen, FKU  Suppleant    
Kurt Halvorsen, JKU  Suppleant    
__________________________________________________________________________ 
 
ADD 12: Fastsættelse af ny dato for næste års rep. møde 
 
Datoen blev søndag den 2. juni 2013. 
__________________________________________________________________________ 
 
ADD 13: Eventuelt 
 
Henning Vang Nielsen: Kom med et forslag om at når vi deltager i turneringen i Srem, så 
giver vi en gave, og tyskerne har foreslået om vi ville give et sæt kegler i gave. 
 

Det blev besluttet at vi giver et sæt kegler. 
 

Han takkede Allan Stender for et godt samarbejde i den tid han har været formand. 
 
Marita Geinitz: fortalte lidt om sig selv, og takkede for valget. 
 



 

 

Morten Ottosen: Takkede Allan for de år hvor de samarbejdede, og han bød Marita 
velkommen. Han opfordrede unionerne om at tale positivt om den nye turneringsform. 
Snorene må ikke fjernes til et DM, og det skal tages op i dommerudvalget. 
 
Georg Nielsen: Takkede også Allan for de år de har arbejdet sammen, og han overrakte en 
gave til ham, og samtidig bød han Marita velkommen som formand. 
 
Mogens Christensen: Takkede også Allan for årene, og bød Marita velkommen som den 
første kvindelige formand for DKeF. 
 
Susan Møller: Takkede også Allan for samarbejdet, og hun bød også Marita velkommen. 
 
Allan Stender: Takkede for samarbejdet med unionerne, og alle andre de sidste 7 år. 
Han ønskede også Marita god vind fremover. Vi har talt om årets kegle og det kan du 
overtage Marita. Han overrakte Bent Johansen en gave for 25 år som kasserer. 
 
Jimmy Eriksen: Har sendt en ansøgning om skoleturnering på Fyn til forretningsudvalget, 
og han ønskede at medlemmerne ville give ham et skriftligt svar på denne. 
 
Han takkede også Allan for de år som er gået, og bød også Marita velkommen. 
 
Jan Iversen: Takkede også Allan for de år som er gået, og han bød også Marita velkommen. 
 
Morten Ottosen: Der kommer mere Information om turneringen for skolekegler lidt senere 
på året. 
 
Georg Nielsen: Bekræftede over for Jimmy med skolekegler. 
 
Finn Hyldmar: Takkede Allan for et rigtigt godt samarbejde de sidste 7 år, og han overrakte 
Allan en gave fra DKeF, og håbede at han fik held og lykke fremover. Han bød Marita 
velkommen i forsamlingen. 
 
Finn overgav ordet til Allan som takkede for god ro og orden, og sagde tak til Finn. 
 
Keglesporten fik et DkeF hurra. 
 
 
  Sekretær og dirigent    
       Finn Hyldmar     
             sign   
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Formandens beretning til Repræsentantskabsmøde i Nyborg 2012: 
 
Evt. velkommen til nye medlemmer af denne forsamling . 
 
Jeg vil heller ikke denne gang komme ind på konkrete arrangementer, som er blevet afholdt siden 
sidste rep.møde. Disse bliver jo nævnt under andre beretninger. 
 
Vi har i det forgangne år haft udfordringer, og opgaver som vi skal have (eller allerede har) løst på 
bedst mulig måde.  
 
Dommerformand: Jeg havde tidligere en snak med Peter Basse omkring udmelding til 

dommerne omkring, hvem der skulle dømme diverse arrangementer. 
Dette skulle derfor gerne være på plads. Vi skal også huske på at vi har 
et medansvar i at informere dommerformanden om diverse 
arrangementer. Dette skulle derfor gerne være på plads, hvis ikke hører 
jeg gerne herom. 

 
Banekonsulent: Der har desværre været lidt uheldig rapportering, som har været skyld i 

mindre tilskud fra D.I.F. Dette håber jeg på at Henning har fået styr på, 
så vi ikke ender i samme situation igen. 

 
Kursusudvalg: Der har tidligere været udtrykt ønske om mere information fra 

formanden af dette udvalg. Det er noget tid siden at jeg har hørt mere til 
det, så det regner jeg også som løst. En stor tak til Jan for det kursus han 
afholdte for os i forbindelse med weekendmødet i januar. Det var et 
rigtigt godt indslag. 

 
Fremtid: På trods at etablering af økonomisk ”fond” til udviklingsarbejde, er vi 

ikke blevet oversvømmet af ansøgninger. Dette synes jeg er 
foruroligende, idet jeg tager det som et udtryk for at man ikke gør noget 
for at udvikle vores sport eller prøver at vende nedgangen i 
medlemstallet. Jeg håber at vi modtager nogle konkrete og selvfølgelig 
også nogle rigtig gode forslag i den kommende periode.  

 
Økonomi: Jeg synes stadig at vi har ret godt styr på økonomien, så jeg ser ikke 

nogen umiddelbar grund til at lave ændringer på denne front. 
 
 
Jeg takker for det forgangne år, og håber på et godt og tæt samarbejde med jer alle i det ”nye” år. 
 
Med de bedste sportslige hilsner. 
 
Allan Stender 
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Sportsudvalgets/Eliteudvalgets beretning sektion bohle for 2011. 
 
Landspokalturneringen: 
Finalen blev spillet i Odense: Vest 91, NK, HKK, og Madsby.  
havde spillet sig frem til finalen. 
 
Resultat blev:  
 
 Nr.  1.  Vest 91        8 Point  3608 kegler 
 Nr.  2.  N.K.     7      ”     3638     ” 
 Nr.  3.  H.K.K. 6      ”     3587     ” 
 Nr.  4.  Madsby      3      ”     3548     ” 
 
 
 
Danmarksturneringen: 
 1. DIV. HERRER 
 
 KLUB  KAMPE POINT  
  1. N.K.     16  124  Guld 
  2. Skjold     16  115   Sølv  
  3. Madsby   16   104   Bronze  
  4. R.K.K.         16 99 
   5. O.K.    16 77 
  6. H.K.K.   16 61 
  7. Vest 91  16 53   
  8. Fidelitas          16 44 
  9. Nord-Vest  16 43     
      
     
   
   
       
 1. DIV. DAMER  
 
 KLUB KAMPE POINT  
  1. F.D.K.  14    118 Guld  
  2. Vest 91  14   102 Sølv 
  3. H.K.K.  14   91 Bronce 
  4. Kifa   14   53   
  5. Sydals  14   52  
  6. Hadsten  14   50 
  7. R.K.K.  14 48 
  8. N.D.K.  14   46 
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 2. DIV.  HERRER-ØST  

   
   KLUB KAMPE POINT  
  1. Star    18    116 Guld 
  2. R.K.K. 2  18    111  Sølv 
  3. L.F.K.   18    107  Bronze  
  4. Hellas    18    103 
  5. Gørlev  18    95 
  6. MK 93  18    95 
  7. H.K.K.  18     85 
  8. V.S.K.  18    73 
  9. R.K.K. 3  18    70  
 10.Kifa  18    43    
        
 
 
 
                                             2. DIV.  HERRER-VEST 
 
   KLUB                  KAMPE               POINT KEGLER  
  1. Alle Ni     18  125 Guld 
  2. Hadsten     18  118 Sølv 
  3. N.K.        18  100 Bronze  
  4. SKK       18  94  
  5. O.K.    18  92 
  6. Trekanten   18  90  
  7. SK 79     18  87  
  8. Alssund     18  79 
  9. Haderslev     18  69 
 10.K.B. 44      18   46  
        
 
 
 
                                             2. DIV.  DAMER-VEST 
 
   KLUB                  KAMPE               POINT  
  1. Trekanten      10  72 Guld 
  2. Skjold     10  72  Sølv 
  3. ODHK        10  65  Bronze  
  4. F.D.K.     10  55  
  5. Æ-Felder    10  24 
  6. N.D.K.   10  12 
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MASTER CUP 
 
   Odense keglecenter den 16. april  
Damer: 
1. Sabrina Kolfach  Skjold  45 point  
2. Christina Sørensen  H.K.K.  43    ”  
3. Marianne Jensen  F.D.K  42    ”  
4. Annette Oppekjær  F.D.K.  41    ”  
5. Margot Spøer  Vest 91  37    ”  
6. Birgitte Kreutzfeldt Kifa  35    ”  
7. Kathrin Wegner  R.K.K.  34    ” 
8. Stine Fritzbøger  H.K.K.  27    ” 
 
Herrer: 
1. Morten Kruse  N.K.  53 point 
2. Martin Vesterlund  Vest 91  43    ”  
3. Peter S. Andersen  OK  42    ”  
4. Jan Hougaard  Hadsten 41    ”  
5. Gunner Nielsen  Skjold  39    ”  
6. Tonny Jensen  Madsby  34    ”  
7. Jack Rasmussen  Star  33    ”  
8. Jørgen Risnæs   Nord-Vest 13    ”  
 

 
 
D.M. for Old Giels og Old Boys i Grøndalcentert den 7. maj  
 
Old Girls.            Old Boys.   
1. Hanne Sivebæk     R.K.K.      900 kegler    1. Jack Rasmussen   Star          904 kegler 
2. Ulla Jensen     ØKB         890    „        2. Michael Sørensen  H.K.K.           899     “  
3. Margot Spøer        Vest 91  885    „         3. Uffe Espensen     Stadio      896     “ 
 
 
 

D.M. Old Girls og Old Old Boys par blev også afviklet I Grødalcentret d. 7 maj 
 
Resultater: Old Girls: 
1.  Solvejg Petersen/Hanne Sivebæk                   RKK/RKK                         1776 kegler 
2.  Birte Rasmussen/Margot Spøer                      ODHG/Vest 91                  1766 kegler 
3.  Ulla Jensen/Alice Gad                                    ØKB/VSK                          1760 kegler 
 
Resultater: Old Boys: 
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1.   Jack Rasmussen/John Nielsen                      Star/Nord-Vest                    1798 kegler 
2.   Benny Trasborg/Uffe Espensen                    VSK/Stadio                         1771 kegler 
3.   Poul Sivebæk/Michael Sørensen                  R.K.K.                                 1769 kegler 
 
 
 
 
 D.M. individuelt. 

 
                              Roskilde Keglecenter den 20. maj og 21. maj. 

 
Damer: 
   Guld     Kathrin Wegner               R.K.K. 886-884-887 = 2657 kegler  
   Sølv      Marianne Jensen       F.D.K.  868-877-892 = 2637     “  +73       
   Bronze  Iben Vesterlund  Vest 91  876-879-882 = 2637     “  +72       
    4.  Birgitte Kreutzfeldt Kifa  868-887-865 = 2620     “          
    5.  Annette Obbekjær  F.D.K.  864-866-882 = 2612     “ 
    6.  Henriette Dahl    F.D.K.  840-874-876 = 2590     “ 
    7.  Lykke Sørensen    Vest 91  853-864-872 = 2589    “ 
    8.  Christina Nørregaard Kifa  858-870-855 = 2583     “ 
 
Herrer: 
   Guld      Morten Kruse  N.K.  911-895-915 = 2721 kegler    
   Sølv       Allan Mortensen R.K.K.   906-883-906 = 2695     “        
   Bronze   Frans Therkelsen R.K.K.  906-894-893 = 2693     “        
    4.   Tonny Jensen  Madsby  900-881-902 = 2683     “    
    5.   Bent Ole Gad   Star  893-899-881 = 2673     “  
    6.   Michael Zimmermann R.K.K.   890-888-888 = 2666     “ 
          Martin Vesterlund     Vest 91   889-881-896 = 2666     “ 
    8.   Gunner Nielsen  Skjold  889-877-882 = 2648     “ 
 
 
 
Resultaterne for par blev: 
Dame par 

Guld Christina Sørensen/Kathrin Wegner             H.K.K./R.K.K. 3513 Kegler 
Sølv Christina Nørregaard/Birgitte Kreutzfeldt    Kifa/Kifa  3483      ” 
Bronze Marianne Jensen/Annette Obbekjær             F.D.K./F.D.K. 3475      ” 
 

   
Herrer par 

Guld Allan Mortensen/Frans Therkelsen RKK/RKK   3589 Kegler 
Sølv Morten Kruse/Martin Vesterlund  NK/Vest 91   3576      ” 
Bronze Gunner Nielsen/Tonny Jensen Skjold/Madsby           3547      ” 

 
Årets Spiller:  Iben Vesterlund  Vest 91     
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Screm den 25-28 August  
 
 

 
Damer:   
1.   Heidi Poulsen 1734  Kegler  
7.   Ulla Jensen 830       ”   
11. Christina Nørregaard 813       „      

 
Herrer: 
4.   Kim Hansen  1745  Kegler  
7.   Søren Pedersen 859        ”   
15. Per Christensen                              833        ”  
 
Par:   
4.   Heidi Poulsen/Søren Pedersem  1720  Kegler 
7.   Christina Nørregaard/Kim Hansen 1679       ” 
11. Ulla Jensen/Per Christensen  1663       ” 
 

 Pokalturnering 
  
 3. Heidi Poulsen  442  Kegler 
    9. Søren Pedersen                                418      ”  
  

 
Den 9.-11. oktober var vi en tur i Østrig til den nye internationale turnering. 
 
I år var det et spil som lignede classic meget, der var huller i kuglerne til at stikke fingrene ind i, 
men man måtte dog godt bruge almindelig kugler, ellers var det samme regler og baner som i 
classic. 
Resulaterne blev: 
 
Damerne blev Nr. 5 for hold med 1498 kegler  
 
Individuel damer: 
 
14. Sabrina Kolfach           397 kegler 
17. Lykke Sørensen           391     ” 
25. Stine Fritzbøger           361     ” 
33. Marianne Jensen          179     ” 
34. Alice Gad                     170     ” 
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Herrene blev Nr. 6 for hold med 1627 kegler 
 
Individuel herrer 
 
18. Tonny Jensen               419  kegler 
21. Peter Andersen             409     ” 
25. Tobias Jensen               394     ” 
36. Allan Mortensen           228    ” 
37. Uffe Espensen              177     ”       
 
 
 
Europa-Cup i Delmenhorst den 23 – 25 September. 
 
Damer: 
 
For Danmark havde vi Birgitte Kreutzfeldt, Marianne Jensen, og Annette Oppekjær med. Der var 
desværre ikke nogen af dem der nåde finalen, Marianne og Annette røg ud i indledende runde og 
Birgitte nåde semifinalen. 
Resultatet for damer blev:  
 
Guld         Kristina Kiehn        Hamborg                     53 Point 
Sølv         Anja Molzhan         Schleswig-Holstain     46    ” 
Bronze     Christina Gebauer  Hamborg                      39    ” 
 
Herrer: 
 
For Danmark havde vi Morten Kruse, Peter S. Andersen og Tonny Jensen med. Tonny røg ud i 
indledende runde, og Peter røg ud i semifinalen, Morten nåde igen i år til finalen hvor han længe lå 
og kæmpede om guld medaljen sammen med Alexander men måtte dog se sig slået til sidst og vandt 
en meget flot sølv medalje. Et stort tillykke herfra. 
 
Resultatet for herrer blev: 
 
Guld         Alexander Eggers   Schleswig-Holstain     50 Point 
Sølv         Morten Kruse          Danmark                      48    “ 
Bronze     Jens Kohlenberg      Bremen                        45   ” 
 
D.M. for mix par. blev afholdt i Toftlund den 15. oktober.   
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1. Marianne Jensen  F.D.K.    - Tonny Jensen  Madsby 1507    kegler 
2. Annette Obbekjær F.D.K.   - Gunner Nielsen Skjold   1506        ”  
3. Irene Lambertsen Hadsten  - Ib Andersen Trekanten 1491       ” 
 
 
 
 
 
 
 
 
    Landskamp i Roskilde den 5 November 
 
Vi havde træning op til landskampen den 22 oktober, hvor vi mødtes i Roskilde keglecenter kl.10.00 
til en god gang træning på banerne og en god snak holdene imellem, hvor de også fik at vide hvordan 
de skulle spille og selv havde indflydelse på det, hvilket de mente det skulle tyskerne nok lave om på, 
dette fik de dog ikke lov til. Vi havde i år sløjfet mentaltræningen, da vi i udvalget ikke mente vi fik 
det ud af det som det kostede at have hende på, tror egentlig at selv kan gøre det lige så godt ved at 
benytte vores kursusudvalg og det vil være til en helt anden pris. 
Efter træningen følte vi os klar til at tage mod Tyskerne. 
 
Den 5 November skulle vi så spille landskampen, vi mødte op og var klar til at banke dem, men sådan 
skulle det desværre ikke gå, flere hold var dog tæt på at kunne slå dem og Ynglinge damer gjorde 
måske mere end man kunne forvente af dem. 
Vi må nok konstatere vi har ikke råd til for mange afbud i øjeblikket, skal vi have dette vendt på den 
lange bane skal vi ud og have flere medlemmer. 
Ligeledes snakkede tyskerne om at ville sløjfe landskampen hver 2 år og Europa-Cup hver 2 år dette 
sker dog ikke i 2012 her kommer alt til at forgå som normalt. 
Det samme gælder for Ynglinge som de også har snakket om at sløjfe, hvilket jeg ikke vil håbe bliver 
enden af det, da det er dem vi skal bygge på. 
Så lad os krydse finger for de også finder pengene til at vi kan spille som vi normalt har gjort også i de 
kommende år fremover. 
 
Resultatet blev: 

 Damer:      Damer:    
1. Christina Sørensen   2 883  1. Kristina Kiehn   0 880 
2.  Annette Obbekjær   0 875  2.  Sandra Wesemann   2 878 
3. Marianne Jensen   0 872  3. Susanne Lütjens   2 881 
4. Birgitte Kreutzfeldt   2 873  4. Claudia Lippka   0 865 
5. Bente Jepsen   0 287  5. Tina Süssmilch   2 881 
6. Iben Vesterlund   2 886  6. Christiane Gebauer   0 662 
7.  Henriette Dahl     579  7.  Simone Zander   0 220 
    6 5255     8 5267 
            
  Herrer:      Herrer:    
1. Johnny Mandau   0 868  1. Jens Kohlenberg   2 880 
2.  Morten Kruse   2 903  2.  Malte Buschbeck   0 878 
3. Jan Hougaard   0 107  3. Alexander Eggers   2 870 
4. Peter Andersen   0 876  4. Kai Ludorf   2 886 
5. Martin Vestelund   0 881  5. Andre Franke   2 902 
6. Tonny Jensen   2 884  6. Ralf Schmidt   0 442 
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7.  Thomas Schmidt     745  7.  Matthias Metzdorf     426 
   4 5264     10 5284 

 
 Dame Ynglinge      Dame Ynglinge    
1. Sabrina Kolfach   2 875  1. Sissy Wianke   0 870 
2.  Helle Søskov   2 865  2.  Jenny Vierow   0 860 
3. Camilla Stougård   0 857  3. Martina Schubert   2 867 
4. Christina Juhl   0 563  4. Madlen Holz   2 639 
5. Karina Sørensen   0 256  5. Sabrina Lessau     224 
   4 3416     6 3460 

 
 
 
 

 Herre Ynglinge:      Herre Ynglinge:    
1. Claus Jespersen   0 860  1. Dirk Sperling   2 878 
2.  Niklas Mikkelsen   0 863  2.  Marc Stender   2 864 
3. Tobias Jensen   0 854  3. André Krause   2 898 
4. Kim Schebye   0 479  4. Hendrik Haack   2 448 
5. Thomas Arndal     367  5. Jannik Haack     431 
   0 3423     10 3519 

 
 Dame Senior:      Dame Senior:    
1. Alice Gad   0 867  1. Ute Wachtendorf   2 872 
2.  Kirsten Jering   0 76  2.  Renate Hertzberg   2 849 
3. Lindy Andersen   0 849  3. Petra Drefers   2 885 

4. 
Ena Bargholz 

  1 866  4. 
Antja Sandrock-
Semmler   1 552 

5. Ulla Jensen   0 865  5. Sylvia Pantzke   2 875 
6. Marita Geinitz   0 875  6. Anja Molzahn   2 880 
7.  Tove Jensen     768  7.  Silke Schulz     314 
   1 5166     13 5227 

 
 

 Herre Senior:      Herre Senior:     
1. Erik Jensen   0 420  1. Carsten Bryde   2 867 
2.  Niels Skipper   0 865  2.  Wolfgang Knop   2 870 
3. Jimmy Eriksen   0 863  3. Holger Trojahn   2 872 
4. John Nielsen   0 843  4. Manfred Thoden   2 869 
5. Jack Rasmussen   0 845  5. Roger Dieckmann   2 893 
6. Gunner Nielsen   0 878  6. Jochen Kählert   2 443 
7.  Uffe Espensen     427  7.  Wilfried Rabe     437 
   0 5141     14 5251 

 
   
          
 

På sportsudvalget/eliteudvalgets sektion bohles vegne, vil jeg gerne rette en tak til spillere og ledere, for 
en god sæson. Jeg vil også rette en tak til vores banekonsulenter som også i år har gjort et stort arbejde 
rundt i landet. Der skal ligeledes lyde en tak til HB for et godt samarbejde, og ikke mindst medlemmerne 
af sportsudvalget og eliteudvalget for et særdeles godt samarbejde, tak for jeres indsats. 

 
 
Sportsudvalgsformand/Eliteleder sektion bohle 
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Henning Wang Nielsen 
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 Beretning fra sektion-classic 
 

World cup U23 singel herrer i Tallinn udtaget Jonas Winding og Theis K. Jensen.  
World cup U23 singel damer Anja Holst jensen.  
 
Resultat: Jonas Winding 452 kegler 0 point, Theis K. Jensen 522 kegler 1,5 point,  
Anja Holst Jensen 497 kegler 0 point.  
 
Tak til de tre unge classic-spillere som ikke gik videre fra 1 runde.  
 
Tallinn Open: Følgende spillere havde meldt sig til dette stævne  
 
Uffe Espensen, Bent Johansen, Carl Koch, Anni Malm, Anja H. Jensen, Linda Bille og  
Helene H. Jensen.  
 
Resultat: Uffe Espensen 894 kegler gik til finale, blev nr. 12 og blev nr. 3 blandt veteraner.  
 
Bent Johansen 745 kegler, Carl Koch 736 kegler, Helene H. Jensen 409 kegler, Anja H. 
Jensen 407 kegler, Anni Malm 402 kegler og Linda Bille 396 kegler  
 
Sverige Open: Følgende spillere deltog her  
 
Herrer: Finn Hyldmar 497 kegler, Theis Jensen 486 kegler, Michael Winding 470 kegler,  
Carl Koch 408 kegler, Bent Johansen Udgået på grund af skade. Ingen herre nåede finalen.  
 
Damer: Helene H. Jensen 478 kegler, Lindy Andersen 476 kegler  
Ena Bargholz 433 kegler, Ulla Berg 430 kegler.  
Helene Jensen og Lindy Andersen gik videre til finale, hvor Helene Jensen fik Bronze, og 
Lindy Andersen blev nr. 4.  
 

mailto:uffeesp@aab11.dk


Bilag 3 

 

DANSK KEGLE FORBUND 

TILSLUTTET FÉDÉRATION INTERNATIONALE DES QUILLEURS 

 

Sektion Classic 

______________________________________________________________________ 

Uffe Espensen, Lilletoften123, 2740 Skovlunde 

Tlf.: 38 88 01 60 Mobil: 20 20 52 60 

E-Mail: uffe@kegler-dkef.dk 

 

DM i classic 27 marts i Nørrebrohallen:  
 
Dansk mester herrer:  Morten Kruse  1093 kegler  
Sølv medalje  Jan Hansen  1075 kegler  
Bronze medalje  Uffe Espensen  1058 kegler  
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Dansk mester damer:  Ena Bargholz  1045 kegler  
Sølvmedalje  Lindy Andersen  1031 kegler  
Bronzemedalje  Mette Jensen  1005 kegler  
 
Holdturnering 2010-2011:  
 
Dansk mester 2011:  HCK 1   81 point  
Sølv   KCK 1   56 point  
Bronze   8 OK 1   50 point  
 
2. Division nr. 1  Kifa 1   58 point  
Nr. 2   Kifa 2   57 point  
Nr. 3   MK 93 1   46 point  
 
Følgende spillerer er udtaget til VM i Sarajevo d. 14/5- d. 28/5-2011  
 
VM ungdom Jacob Winding , ,  
 
Damer: Ena Bargholz, Helene Jensen, Ulla Berg, Anni Malm, Lindy Andersen, Mette Jensen, 
og Helle Søskov, Holdleder: Finn Hyldmar  
 
Herrer: Jan Hansen, Peter Sørensen, Lars Durafour, Per Andersson, Michael Winding,  
Frank Nielsen og Uffe Espensen Holdleder Bent Johansen  
 
Resultat: Danmark spillede kval. mod Catalonien og vandt dermed var Danmark klar til pulje 
spil blandt de 16 nationer som spillede om VM. Danmark endte sidst i sin pulje, men ydede en 
god indsats.  
 
Damerne blev i sin pulje sidst, her viste det unge talent Helle Søskov alle de garvede spillere 
hvad vi kan vente af hende i fremtiden resultater kan ses på DKeF´s hjemmeside.  
 
VM i Bautchen i tyskland for ungdom har classic udvalget udtaget 4 drenge og 1pige  

mailto:uffeesp@aab11.dk


Bilag 3 

 

DANSK KEGLE FORBUND 

TILSLUTTET FÉDÉRATION INTERNATIONALE DES QUILLEURS 

 

Sektion Classic 

______________________________________________________________________ 

Uffe Espensen, Lilletoften123, 2740 Skovlunde 

Tlf.: 38 88 01 60 Mobil: 20 20 52 60 

E-Mail: uffe@kegler-dkef.dk 

 

spiller og 1 holdleder v/ Helene Holst jensen.  
 
Kifa drengene er: Theis K Jensen, Jonas Winding, Jacob Winding og Mikkel S Jensen  
 
Kifa pige er: Helle Søskov.  
 
Stævnet løber af stabelen d. 21/5 til 26/5-2012, og classic udvalget ønsker alle vores  
unge spillere held og lykke med håb om de klare sig godt.  
 
 
Danmarksturneringen 2011-2012 startede op med 6 hold i 1. division og 5 hold  
i 2. division.  
 
Classic-udvalget havde en svær opgave at tilrettelægge turneringen da København og 
Nørrebrohallen blev ramt af uvejr, og da ombygningen af Nørrebrohallen ikke var færdig, blev 
der spillet på 2 baner og flere kampe blev flyttet til Lyngby.  
 
På classic-udvalgets vegne  
 

Uffe Espensen 
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Beretning fra ungdomsudvalget 2011 

 
Jeg vil godt starte min beretning for 2011 med og takke Sten for hans indsats i ungdommen. Jeg havde 
selv fornøjelsen og arbejde sammen med Sten i 3 år. Vi håber selvfølgelig og se Sten tilbage i 
ungdommen på et tidspunkt, når han får bedre tid og helbredet tillader det. Samtidig skal jeg takke Vibeke 
og Jette, som begge valgt og stoppe, som ungdomsformænd i deres respektive unioner. For Vibekes 
vedkommende var det efter mange år i ungdommen tid til og sige tak for denne gang. Det lykkedes 
desværre ikke KKU og finde en ny ungdomsformand. Dog skal det siges, at man har fundet en god 
løsning på denne opgave. Tak til SKU for den hjælp, de har givet KKU. For Jettes vedkommende var det 
kun efter 1 år som formand, at hun valgt og sige fra pga. helbredet. Det lykkedes i JKU og finde en 
afløser nemlig Allan Jessen. I FKU skulle man selvfølgelig også finde en ny i det, jeg valgt og sige ja tak 
til posten, som ungdomsformand i D.Ke.F. Her valgt man Vagn Christensen som ny formand, da han 
kender alt til ungdommen på Fyn. 
 
Det vil sige man næsten fik et helt nyt ungdomsudvalg, i det det kun er SKU der ikke har skiftet. Jeg 
synes, vi har løst de opgaver der var, godt. Så jeg vil godt sige tak til hele mit ungdomsudvalg for hjælpen 
ude omkring i landet, alle de steder vi har været. Selvfølgelig skal der også lyde en tak til alle de andre 
ledere, som også bruger mange timer på ungdommen, når vi er af sted på tur. Det er jo lidt hårdt og være 
af sted med ungdommen. 
 
Der blev i år spillet landskamp mod tyskerne i Lüneburg Tyskland. Selvom spillerne med den store kugle 
fik store klø. Synes jeg de holdt humøret højt. Ved små kugler blev der vist fantastisk keglespil især fra de 
danske piger. De var bare uheldige, at deres modstander havde en endnu bedre dag, hvilket også kan ses 
senere i min beretning. Men alt i alt havde vi en god tur og vi håber selvfølgelig på revanche i 2012, når 
vi har hjemmebane igen i København. 
 
DM for både store og små kugler var præget af spænding og godt keglespil. Her var der en union der 
gjorde rent bord idet alle titler gik til en spiller fra JKU. Og især ungdomsspillerne fra Esbjerg var en 
magtfaktor ved DM for stor kugler. De havde 3 spiller med og 2 blev dansk mester mens den tredje fik 
sølv. Resultaterne bliver nævnt senere i beretningen. 
 
Unionsmatchen 2010/11 var stort set afgjort ved store kugle inden den sidste weekend. Her havde JKU 
vundet. Mens det ved de små først blev afgjort i sidste spillerunde. Efter en tæt kamp vandt et hold 
bestående af spillere fra KKU/SKU. 
 
Til sidst vil jeg ønske de spillere, som er rykket op til de voksne held og lykke og i vil blive savnet i 
ungdommen. 
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D.M. Store kugler 

 
D.M. store kugler blev afholdt i København og blev spillet i Grøndalcentret. Det var en dejlig aften, hvor vi 
overnattede på en skole. Et rigtigt godt arrangement af KKU. 
 

Drenge. 
 
Guld Claus Vernegaard Esbjerg 872 861 I alt 1733 
Sølv Kenneth Sørensen Esbjerg 854 875 I alt 1729 
Bronze Daniel Mikkelsen NKU 870 848 I alt 1718 
 

Piger. 
 
Guld Karina Sørensen Esbjerg 848 861 I alt 1709 
Sølv Ann Kathrine Nygaard OUK 76 843 855 I alt 1698 
Bronze Christina Juhl Skjold 845 852 I alt 1697 
 
Tillykke til alle medaljetagerne. 

 
D.M. Små kugler 

 
DM små kugler blev afholdt i Jylland og blev spillet i Hammelev. Der blev spillet hele lørdagen, så man 
slap for og spille om søndagen igen. Det hele forløb rigtig godt selv med lidt printerproblemer til sidst.  
Det var et fantastisk godt arrangement og med en masse godt keglespil og en rigtig hyggelig aften. 
 

Drenge. 
 

Guld Mads M. Hansen Æ-felder 822 834 I alt 1656 
Sølv Andreas J. Nielsen Hellas 828 815 I alt 1643 
Bronze Kasper Kisum Star 814 806 I alt 1620 

 
Piger. 

 
Guld Sofie Jensen  FUK 813 815 I alt 1628 
Sølv Camilla Hansen Hellas 799 800 I alt 1599 
Bronze Sonja Larsen OUK 76 780 798 I alt 1578 
 
Tillykke til medaljetagerne og held og lykke til dem der rykker op til de store kugler. 
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Landsholdstræning. 

 
Igen i år var det fra fredag til søndag, og blev afholdt i Nyborg. Der blev øvet sange, indmarch og regler. 
Da vi i år havde en del ny på landsholdene. Vi havde i alt 9 debutanter. Der blev virkelig trænet, selvom 
aftenen lørdag var der nogen af spillerne der var inde og træne. Der blev også plads til en rundbold kamp, 
så vi lige kunne få noget frisk luft i centret. Ellers blev der hygget og spillerne blev rystet sammen. 
Søndag blev der spillet træningskamp og derefter blev der spist frokost og man sagde farvel og på gensyn 
til landskampen til hinanden. En stor tak til Nyborg Keglecenter for forplejning. 

 
Ungdomslandskampen 2011 

 
Landskampen blev spillet i Lüneburg Tyskland. Vi havde en god tur derned med bus. Vi boede på et 
vandrehjem. Til selve landskampen blev der heppet til den store guldmedalje og mange var hæse, da 
landskampen var over. Alle spillere kom i spil på nær en, men hun var også reserve på et hold der spillede 
godt. Turen hjem gik godt og alle spillere var meget trætte, men de havde haft en god tur. 
 
Hermed resultaterne fra landkampen 
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Store kugler drenge 

Tyskland Danmark 
Jonathan Jaeger 916 Rasmus Jensen 884 
Tobias Kirchhoff 900 Steven Nielsen 863 
Theo Lorenz 906 Benjamin Nielsen/R 421 
Lukas Weber 890 Christian Andersen 880 
Florian Meier 888 Thomas D. Petersen 862 
Jonas Klöpper/R 437 Daniel Mikkelsen 882 
Lucas Siele 438 Simon Hansen 434 

Ialt 5375 Ialt 5226 
Point  2     0 
Holdleder: Bernt Vieweg Holdleder: Simon Friederichsen 
      

 
Store kugler piger  

Tyskland Danmark  
Jennifer Schauer 881 Camilla Diedrich 838 
Annika Heins 893 Louise Obbekjær 820 
Christin Schulz 876 Anne Larsen 845 
Lena Mauritius 886 Cecilie Kisum/R 404 
Franziska Heins 888 Mie Hansen 818 
Sandra Steeneck/R 427 Ann Kathrine Nygaard 843 
Michèle Bombik 440 Marie Lyngbye  415 

Ialt 5291 Ialt 4983 
Point   2      0 
Holdleder: Petra Sander Holdleder: Vagn Christensen 
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Små kugler drenge 

Danmark Tyskland 
        
Jonas Tönnies 839 Martin F. Hansen 824 
Felix Millermann 851 Kasper Kisum 823 
Benjamin Kelbert 833 Andreas Nielsen/R 602 
Dominik Behnke/R 405 Claes F. Hansen 826 
Lennard Lorenz 424 Rasmus D. Petersen 179 
        

Ialt 3352 Ialt 3254 
Point   2      0 
Holdleder: Jörg Gresch Holdleder: Allan Jessen 
      

 
Små kugler piger 

Tyskland Danmark 
        
Pia Winkler 822 Julie Bak Hansen 812 
Anne Riedel 840 Sofie Jensen 816 
Melina Heyer 427 Sonja Larsen 817 
Antonia Jakobza 866 Camilla Hansen 849 
Jessica Rynders 398 Sophie Christensen  
        

Ialt 3353 Ialt 3091 
Point   2      0 
Holdleder: Bianca Onken Holdleder: Marianne Jensen 
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Unionskamp 2010/11 
 

Små kugler 
 
GULD  KKU/SKU 1  51 point 24737 kegler 
SØLV  FKU 1  50 point 24610 kegler 
BRONZE  JKU 1  43 point 24458 kegler 

 
Store kugler 
 
GULD JKU 1  56 point  27105 Kegler 
SØLV JKU 2  43 point 26106 Kegler 
BRONZE FKU 1  39 point 26033 Kegler 
 
Tillykke til alle vindere. 
 
For første gang havde vi små kugler med i alle 4 weekender. Det er gået rigtig godt med det og det gør 
bare det hele lidt mere spændende. Vi er i skrivende stund godt i gang med denne sæsons unionskampe og 
det tegner til og bliver en endnu mere spændende og tættere kamp om guldet i begge rækker. 
 
Til sidst vil jeg gerne takke alle lederne i klubberne, som har med ungdom og gøre. Jeg ved der er 
fremgang i nogle klubber, men desværre er der stadig tilbagegang i andre klubber. 
Jeg glæder mig til og følge den skoleturnering der kommer på Fyn efter sommerferien. 
Der skal selvfølgelig også lyde en tak til ungdomsudvalget og D.Ke.F.’s hovedbestyrelse, for et godt 
samarbejde i 2011. Håber selvfølgelig dette også vil ske i 2012. 
 
 

 
Med sportslig hilsen. 

 
Johnny Mandau 

Ungdomsformand D.Ke.F. 
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Kursusudvalgets beretning     2011 
 
 
Siden sidste repræsentantskabs møde er sket følgende. 
 
 
DKeFs bestyrelse har også været på kursus i at lære hinanden meget bedre at kende, 
teamudvikling og samarbejde, var også på programmet. Hvor vi havde et vellykket 
kursus i Nyborg, dette indeholdt forskellige øvelser bla. Præsentation af hinanden, 
perception, DISC model, samt øvelser i denne. 
Reb øvelse indgik også i kurset, hvor de var livlig diskussion om hvordan øvelsen 
skulle løses, og fik den løst på en helt ny måde. 
Lidt godt til hjernen var der også, hvor der også var livlig diskussion hvor den skulle 
placeres, og opgaven blev løst, med lidt hjælp og ekstra tid. 
Der blev også givet forslag til hvordan man evt. kunne få nye medlemmer, vist 
forskellige udklip fra aviser, og jeg tror det blev til gavn for alle, og motivation til et 
videre arbejde med dette. 
Video film, med hvordan kurset med ungdomslandsholdet blev også vist, endnu et 
inspirations emne. 
Aftenen foregik på hotel i Nyborg, hvor der var socialt samvær, hyggesnak mm. En 
rigtig dejlig aften.  
Så lige en tak til alle deltagerne for dette!   
 
Instruktørerne bliver særligt brugt af senior keglerne, som har både set og følt, den 
store værdi i, at der kommer instruktører til klubberne, det kunne vi lære en masse af 
at bruge, særligt i Jylland og København, det håber jeg bliver meget bedre i den 
kommende sæson, så hermed en opfordring til dette. 
 
Udvikling af kurser er der også blevet til, hvor både keglere og klubber, har ønsket 
nogle kurser, der bla. kan nævnes: 
 
Undgå skader 
Hvordan tilrette lægger jeg min trænings aften. 
 
Bestilte kurser: September 2012 Ungdomslandsholdet. 
                Januar 2013 DKeFs bestyrelse. 
 
Som jeg glæder mig til at afprøve, endvidere er det dejligt at se alle dem som 
beskæftiger sig med kurser, det være sig til førstehjælp, og dommerkursus, at det 
lykkes at få det lavet, med stor succes, kanon flot. 
Skole kegling er Fyn i gang med at få sat på benene, flot al mulig held og lykke med 
det! 
 
Med venlig keglehilsen 
 
Kursus udvalgsformand 
 
Jan Iversen 
 



Bilag 5 

 

 
 
 
 
 
 



Bilag 6 

 

Årsberetning 2012 fra Seniorudvalget. 
 

Seniorudvalget har i den forløbne sæson tilrettelagt og afviklet først DM for hold i Roskilde 
27. April 2011 og DM individuel i Fredericia 25. Maj 2011. 64 spillere er hver gang indbudt 
til at deltage og hver spiller har 80 kast til at vise styrken. 
Ved holdmesterskabet deltog 6 hold fra Jylland, 5 hold fra Fyn og 5 hold fra Sjælland. 
Seniorudvalget har ind til videre fastholdt kun at have deltagelse af 6 damehold ved DM 
2012, da vi ved et spil med 64 deltagende spillere kan afvikles uden stres ved et 1-dags 
stævne. Tidsmæssigt vil vi vurdere sagen her i 2012. 
 
DM´erne 2011 blev en stor succes for spillerne fra Jylland, idet de vandt alt. 
 
Holdvinderne for damer blev JKU 1 Sønderborg/Kliplev med Ingelise Schønwald, Ruth 
Hansen og Bitten Schmidt fra Sønderborg og Ulla Christiansen Kliplev på holdet i alt 2159 
kegler. Nr. 2 blev SKU 1 Gnisten, Roskilde med Birthe Abrahamsen, Lissi Jensen, Bente 
Sivebæk og Gurli Kristensen på holdet med 2152 kegler. Nr. 3 blev holdet FKU 3 DK 86, 
Odense. Spillerne her var Sonja Hjæresen, Lisbeth Andersen, Birgit Hansen og Lis Ranck 
med 2132 kegler. 
I herre rækken vandt JKU 5 Bredebro/Toftlund/Kliplev med spillerne Jørgen Gjelstrup og 
Jens Peder Pedersen fra Bredebro, Jørgen Bisgaard, Toftlund og Børge Nielsen Kliplev med 
2240 kegler.  Nr. 2 blev JKU 4, Fredericia med 2237 kegler. Spillerne var Vagn Høj, Tage 
Brøchner, Aksel Dahl og Mads Ravn.  Nr. 3 blev JKU 6, Hammelev med Børge Fisker, 
Ejvind Hartmann, Anders Nielsen og Ejler Jespersen på holdet og 2233 kegler. Man må sige 
at banerne var særdeles svære i Roskilde den dag., hvilket resultaterne afspejler. 
 
Individuel DM for damer blev vundet af Helga Andresen Midtals med 589 kegler. Nr. 2 blev 
Margit Heise, Midtals med 580 kegler,  og 3 blev Bente Hansen, Midtals Kegleklub med 576 
kegler. Alle 3 fra JKU. 
Individuel for herrer blev ligeledes  vundet af  jyder. Vagn Høj, Fredericia blev nr. 1 med 616 
kegler. Nr. 2 blev Børge Nielsen , Kliplev med 602 kegler og nr. 3 Ejler Jespersen, 
Hammelev med 601 kegler. Nogle helt andre tal end i Roskilde. 
 
Seniorudvalget består for tiden af 3 medlemmer. Mogens Christensen, der er indtrådt i stedet 
for Birgit Reitz for Sjælland, Hans Erik Ranck for Fyn og Ejler Jespersen for Jylland. Ud 
over DM´erne arrangerer Seniorudvalget Nålestævner i Jylland og på Fyn. Ved sæsonstarten 
kuldsejlede forsøget på at starte en egentlig turnering på Fyn. Der skete så det at 2 hold fra 
klubberne i Odense kom med i turneringen i Jylland, på trods af de noget lange 
transportafstande. Det samme har et hold fra Århus, der også er med for første gang i år. 
 
Ældre Kegler turneringen i Jylland forsøger ikke at kapre spillere fra andre men hermed kun  
hjælpe med til at spillere kan  få oplevelsen at at være med i turneringsspil blandt ligestillede. 
 
Arbejdet med at sikre organisationen omkring Ældre Kegler Turneringen er også i gang i det 
de 2 kandidater har kigget på arbejdet. 
       På udvalgets vegne       Ejler Jespersen 
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Lovudvalgets beretning 2011 
 

 
I 2011 har lovudvalget udarbejdet forslag fra hovedbestyrelsen vedrørende 
ændring af love vedrørende antal af banekonsulenter, udarbejdet forslag fra 
forretningsudvalget vedrørende ændring, således at eliteleder og sportsleder 
er samme person samt udarbejdet forslag fra forretningsudvalget angående 
at seniorudvalgsformanden skal være medlem af hovedbestyrelsen. 
 
Efter vedtagelsen på repræsentantskabsmødet 01.05.2011 er ændringerne 
indarbejdet i D.Ke.F.’s love i lovkomplekset. 
 
 
 
    På lovudvalgets vegne  
 
 
           Jette Møller 
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Dommerformandens Beretning 
 
 
Denne sæson har set fra min stol fungeret rigtig godt, når jeg ser på afviklingen af stævner, det har 
jo gjort mit arbejde meget nemmere at vi fik uddannet 3 dommere i 2010, tak for en fin indsats til 
jer nye, også en tak til de ”gamle”. 
 
Der har desværre været lidt problemer med at få en dommerbog til den ene dommer da vores 
tidligere danske internationale dommerformand ikke havde flere og ikke havde bestilt nye, jeg ved 
ikke hvor jeg skal bestille dem, men jeg har gjort forbundet opmærksom på det, så jeg går ud fra at 
det snart kommer i orden, endvidere var det et problem at få det stempel, som  bruges i 
dommerbøgerne i forbindelse med internationale aktiviteter da han selv havde købt det , tak til 
kasseren for at købe det så det nu er forbundets ejendom og ikke den internationale 
dommerformand. 
 
Jeg har jo erfaret at jeg alligevel havnede i skudlinien på et HB-møde, der var utilfredshed bl.a med 
at jeg ikke skulle have udpeget dommere tids nok til at der kunne bestilles overnatning, jeg vil her 
nøjes med at sige, jeg udpeger dommere når jeg får invitationer fra arrangøren, og  jeg kan med 
glæde konstatere at jeg nu har fået invitationerne til forårets arrangementer og deadlines på disse så 
det håber jeg at jeg kan leve op til. 
 
Jeg synes det ville have været på sin plads at invitere mig til det møde, hvor man diskuterede 
”dommerproblemer”, jeg har efterfølgende haft en snak med forbundsformanden. og håber at 
problemerne er/bliver løst. Dette er ikke skrevet for at virke ”tøsefornærmet”, men her har jeg jo 
chancen her for at komme til orde så den gør jeg blot brug af. 
 
Jeg havde/har tanker om et dommerseminar/kursus i sidste sæson dette blev ikke til noget jeg kunne 
ikke få det til at passe ind i forhold til de stævner der har været, jeg håber at vi kan lave et dommer 
seminar i den kommende sæson og meget gerne også et dommerkursus, så jeg vil gerne bede jer ude 
i unionerne om at afdække behovet/ønsket om et nyt dommerkursus. 
 
Jeg håber vi får en rigtig god sæson og ser frem til mange spændende stævner 
 
 
Peter Basse 
Dommerformand 
 
 
 
 
 
 



Bilag 10 

 

Beretning for Banekontrol vest. 
Fyn og Jylland. 

Dkef´s repræsentantskabsmøde 2012. 
 
Lige et par ord om de Kegle anlæg jeg har besøgt på Fyn og Jylland i 2011. 
Jeg startet med at køre til Esbjerg den 17-1, da de ringede til mig om jeg ville hjælpe dem i gang 
med deres anlæg, de ville gerne have hele anlægget i gang og det var jo positivt, de skulle have 
godkendte kugler og skiftet keglerne, de skulle have slebet baner og rettet dem plus, de skulle have 
lavet nyt tilløb på bane 1 og 2, en god mund fuld , men det gik jo sådan at den 8-6 ringede de til mig 
igen, så jeg kørte endnu en gang til Esbjerg og vi fik deres 6 baners anlæg godkendt. 
Den 26-5 var jeg i Christiansfeld og godkendte deres anlæg på nær 9 kegler der faldt for vægt og 
hulning, 2 dage sener fik jeg en mail fra Martin Juler, at de 9 kegler var skiftet, så deres anlæg er 
også godkendt. 
Den 6-6 var jeg en tur i Kolding ved KIF centeret og godkendte anlægget med det samme, dagen 
efter var jeg i Skjold og godkendte også deres anlæg på nær 9 kegler som jeg sener også fik på mail 
at nu var de skiftet. 
Den 10-6 var jeg på besøg i Fredericia, der mødte jeg en ny mand der skal passe kegle anlægget                             
” Kaj Jensen” en rigtig god mand til dette anlæg tror jeg. Vi Gennem gik banerne og kuglerne som 
var i orden, vi blev også enig om at deres tilløb nok ikke holder så mange sæsoner endnu. Før sæson 
start fik de helt nye maskiner til kegle hejs, de glemte bare lige at tjekke keglerne, jeg kasserede 27 
kegler som jeg fik en mail på at de var skiftet. Dejlig positiv mand der er ansat til at passe deres 
kegle anlæg, og det blev selvfølig godkendt. 
Den 10-7 besøgte jeg både Århus og Hadsten, i Hadsten kasserede jeg 6 kegler dem skiftede Svend 
Åge mens jeg var der og anlægget blev godkendt. 
I Århus var der ikke en finger at sætte på deres anlæg så det blev også godkendt. 
I Middelfart var jeg den 6-7, deres anlæg er godt nok blevet lille forhold til det gamle men noget 
mere hyggelig og meget pænt efter ombygning, så vi var lidt spændt på selve anlægget, men det var 
i orden og pænt, det blev godkendt samme dag som jeg var der. 
Den 19-6 var jeg hos Palle i Nyborg, til sæson start i 2010 kasseret jeg så godt som alle kegler på 
dette anlæg på hulningen, så Palle satte 4 nye sæt kegler på, sikket et år og sikken en gang lorte 
kegler der blev spillet, aldrig har jeg hørt så mange utilfredse mennesker hold da op???, så inden 
sæson start her i 2011 gennem gik Palle og jeg så hele anlægget og konstateret at banerne var møg 
skæve og helt ude af vatter, så dem lukkede jeg helt ned, resten af anlægget blev godkendt, den 5-8 
havde tyskeren slebet alle 4 baner og fået rettet dem så vi kunne godkendt dem, dejligt kegle år 
2011 i Nyborg ( ha ha). 
Som sidste anlæg på min rute var Odense den 10-8 hos Tage, banerne var ordnet 14 dage før jeg 
kom, og afsætnings banen på bane 7 og 8 var skiftet, resten af banerne kommer på et sener 
tidspunkt, så Odenses anlæg blev også godkendt. 
Dette var en historie fra mig i 2011, alle anlæggende var i så fin stand, at jeg håber det går lige så 
smerte fri i 2012. 
Ingen yderligere kommentar til beretningen. 
 
MVH. 
 
Johnny Holdt. 
DKEF`S  Banekonsulent vest. 
Fyn og Jylland. 
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Beretning fra banekonsulent 

DkeF`s repræsentantskabsmøde 2012    

 

I 2011 har jeg besøgt 9 baneanlæg i det Sønderjyske område. 

Banekontrollen blev opfattet positiv hele vejen rundt – nu hedder det jo også banekonsulent og så 
tror de man er ekspert og ved alt om kegleanlæg. Der blev stillet mange gode spørgsmål om 
banerne.  

Generelt var banerne i rigtig god stand og de fleste steder gør man meget ud af at holde dem i 
orden. På 4 anlæg var der ikke ingen grund til bemærkninger og det var i Nordborg, Toftlund, 
Augustenborg og Haderslev. Haderslev havde lige haft besøg af en ekspert fra Tyskland, så de var 
veltrimmede.  I Augustenborg findes det mest velplejede anlæg. Der er virkelig nogle mennesker, 
der går op i, at banerne skal være rene og tip top i orden – rigtig flot.  

I Sønderborg trængte banerne til rengøring og der skulle skiftes 4 kegler og 4 kunststofringe. Det 
klarede Kai Christiansen imens jeg var der og så kunne banerne godkendes.  

I Aabenraa skulle der skiftes 4 kegler på bane 1, 3 kegler på bane 2 og en kegle på bane 3. I 
Aabenraa er man løbende i gang med forbedringer i centeret. Indgang, toilet og køkken har fået en 
ordentlig omgang, så det er blevet rigtig flot. Karl og Birthe Vollsen gør en stor indsats her  

På banerne i Sydals skulle der også skiftes 3 kegler på bane 4, der har de jo en rigtig handy man i 
Poul Erik, så de blev skiftet med det samme. 

Der var 1 kegle på bane 4, der skulle skiftes i Bredebro og her fik jeg tilbagemelding fra 
halinspektøren, da dette var sket. 

I Hammelev fik jeg en god snak med Ejler Jespersen. Her skulle der skiftes en kegle på bane 2 og 3. 
det klarede Ejler med de samme og så var de godkendt.   

Da der stilles mange spørgsmål om kegleanlæg i forbindelse med besøgene, kunne jeg stadig godt 
ønske, at der blev afholdt et kursus, hvorpå man kunne lære en masse om keglebaner. Så man var 
endnu bedre rustet til næste gang. 

Med venlig hilsen  

Jørn Nielsen 

Banekonsulent for Dansk Kegleforbund 
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Per Sørensen 
Tværstenen 5 

4281 Gørlev 
Banekonsulent for Dansk Kegle Forbund 

 

 

 
Beretning for banekontrol  

DkeF’s repræsentantskabsmøde 2012. 
 
 
I 2011 har jeg kontrolleret alle baneanlæg på Sjælland med undtagelse af Nørrebrohallen som er 
taget ned og Maribo som jeg nu håber kommer i gang igen. Jeg kan i den forbindelse komme med 
følgende kommentarer: 
 
Efter at jeg har været rundt på alle anlæggene, var der kun Tømmerup, hvor der var noget at 
bemærke, hvor jeg må givet dispensation til sommeren 2011 med at få renoveret bundpladerne, 
Dette er nu kommet i orden. 
 
 
Der er stadig mulighed for, at få en vedligeholdelsesaftale med Kegel & Bowling Service Gløs, 
som så vil komme 2 gange årligt til en fornuftig pris og kontrollere anlæggene og dette kan måske 
gøre reparationerne billigere, hvis der bliver opdaget fejl hurtigere.   
 
Dette til repræsentantskabets orientering og forhåbentlig godkendelse. 
 
Med venlig hilsen 
 Per Sørensen 
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Forslag til Repræsentantskabsmøde 2012 i Dansk Kegleforbund 
 
 
Hovedbestyrelsen foreslår, at der fremover ikke skal udstedes licenskort til spillerne, idet alle spilleres navn 
og licensnummer fremgår af Kegleportalen. 
 
Hovedbestyrelsen fremsætter således følgende forslag til ændring af lovene: 
 
 
Hvor der i Dansk Kegle Forbunds love er anført licenskort ændres det til licens. 
 
 
 
    På hovedbestyrelsens vegne 
 
                  
 
            Finn Hyldmar 
                                     sekretær 
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